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Styreliste
jf. KLKs analyse af administration og ledelse  

Nr. Projekt Beskrivelse Status/næste skridt Ansvarlig Behandling
1 Centralisering af dele af 

administrationen på 
dagtilbudsområdet og på 
skoleområdet. 

De to områder behandles 
samlet.

Et projekt der kræver afklaring af interessenter og 
dermed organisering af opgaveløsningen. 

Kommissorium for arbejdet blev godkendt af 
Byrådet den 15. juni. Jf. kommissoriet har 
arbejdsgruppen udarbejdet 6 forskellige modeller 
for, hvordan de administrative opgaver kan løses 
decentralt/centralt, således at den vedtagne 
besparelse på 3,7 mio. kr. kan realiseres.

Økonomi- og Erhvervsudvalget besluttede på mødet 12. 
oktober 2016, at valg af ny model udsættes og indgår i 
drøftelser om fremtidens folkeskole.

Økonomi- og Erhvervsudvalget behandlede sagen igen den 
14. december 2016 og besluttede, at sagen udsættes med 
henvisning til de igangværende drøftelser af 
folkeskoleområdet. 

HHG/Flem
ming 
Jensen

Politisk

2 Erstatte fysiske møder med 
videomøder

Implementering af virtuelle møder er bygget op om:
- konkret ledelsesmæssig stillingtagen til, hvilke 
møder der fremover skal afvikles virtuelt
- en tæt opfølgning og stærk supportstruktur ved 
indførelsen af videomøder. 

Alle ledere har været indbudt til intromøder i sept./okt./nov. I 4. 
kvt. 2016 er afviklet de første kurser i såvel de mere tekniske 
forhold som i mødeledelse ved virtuelle møder. Kurserne 
fortsættes i 2017. Ønsker til teknisk udstyr vurderes og 
prioriteres løbende. En status vedr. fremdrift i 
implementeringen af virtuelle møder, herunder de 4 
evalueringsenheder fremlægges på mødet i ØEU den 5. april 
2017.

MA/Hanne 
Toksvig

Politisk

3 Antal administrative ledere og 
chefer på Rådhuset samt 
antallet af administrative 
medarbejdere og 
myndighedspersoner

Umiddelbart ser det ud til, at der er noget at lære af 
Herning Kommune vedr. antal administrative 
medarbejdere/administration. Kræver nærmere 
analyse af fakta, jf. KLKs forbehold bl.a. vedr. 
registreringspraksis. Herning Kommune har ikke 
ønsket at medvirke i en dybdegående analyse. 

Der er i stedet udarbejdet et kort notat uden 
Hernings medvirken. 

Notatet forelægges ØEU på mødet den 18. januar 2017. 

Notatet peger på væsentlige problemer i forhold til 
sammenligning mellem kommuner, hvad angår antallet af 
administrative ledere og chefer samt administrative 
medarbejdere og myndighedspersoner. I forhold til KLK-
analysen kan andre typer af sammenligninger give et 
fundamentalt anderledes resultat. 

KC/Hanne 
Toksvig

Politisk

4 Antal skoledere Der har allerede været politiske debatter af emnet, 
som håndteringen kan lægge sig op af. Vurderet 
potentiale mellem 1,5 mio. kr. og 20 mio. kr. 

Borgmesteren holdt møde med partierne (partiledere og 
spidskandidater samt fagudvalg) om fremtidens folkeskole den 
4. november 2016. Der er aftalt yderligere møder om emnet. 

Sagen om skoledistrikter på Finderuphøj, Søndre og Vestre 
skoler er behandlet af Byrådet den 21. december 2017.

HHG/Chris 
Rævsgaard

Politisk


